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Presidium 
Datum:  3 september 2024 
Tijd:  17.30 uur – 19.00 uur 
Locatie:  0.28 (Gemeentekantoor) 
Zaaknummer: 2302769 
Voorzitter: burgemeester B.J.J. Bengevoord 
Griffier:  R.J.F. Jansen 

 

 
 

Verslag 
3 september 2024 

 
 
Aanwezig: de heer Joris Bengevoord (burgemeester, voorzitter), de heer Tom van Beek (VW),  mevrouw Sandra 
Prinsen (CDA), de heer André van Nijkerken (Morgen), mevrouw Loes ten Dolle (D66), de heer Max van Eck 
(PvdA), De heer Jan Pleiter (WB), de heer Robert Jansen (griffier), mevrouw Denise ter Horst (raadsadviseur, 
verslag) en mevrouw Bennita Freriks (algemeen directeur). 
Afwezig: de heer Richard Garvelink (VVD) 
 
 
1. Opening en mededelingen 

• De vergadering wordt geopend door de burgemeester. 
• De heer Garvelink (VVD) is afwezig.  

 
2. Verslag Presidium 4 juni 2024 en afsprakenlijst 

• Het verslag van 4 juni 2024 wordt ongewijzigd vastgesteld.  
 

3. Terugblik op de algemene raadscommissie van 13 juni 2024, raadsvergadering van 20 
juni 2024 en raadsvergadering van 27 juni 2024 
• We blikken terug op de genoemde vergaderingen. 
• Raadsvergadering 20 juni: Mevrouw Prinsen merkt op dat het jaarverslag van de Rekenkamer zonder 

aankondiging geagendeerd is. Zij vindt het niet prettig dat er zonder overleg inhoudelijke punten aan 
de agenda worden toegevoegd. De griffie zegt toe hier scherper op te zullen zijn.  

• Raadsvergadering 27 juni: De burgemeester vraagt zich af wat er was gebeurd zonder Kaderbrief. Hoe 
effectief is deze vorm? Mevrouw ten Dolle is geen voorstander van het schrappen van de Kaderbrief 
maar vindt het wel belangrijk om zich af te vragen wat we ermee willen. Het format ‘’Kaderbrief’’ sluit 
niet helemaal aan bij haar wensen. Het stellen van kaders acht ze heel belangrijk, zodat de begroting 
een hamerstuk zou kunnen worden. De heer van Eck geeft aan dat we van elkaar weten wat we 
belangrijk vinden. We zouden minder tijd kunnen besteden aan de Kaderbrief. Wat willen we hier nou 
concreet mee? De heer Pleiter sluit zich hierbij aan. Hij geeft aan dat er gekozen is voor een Kaderbrief 
omdat het opstellen van een kadernota te veel tijd zou vergen van de organisatie. Vanuit de 
organisatie wordt er veel tijd en effort in de Kaderbrief gestopt en daar hebben we weinig mee 
gedaan. Mevrouw Prinsen merkt op dat de Jaarrekening een grotere rol zou kunnen gaan spelen. 
Momenteel doen we hier eigenlijk niets mee. Afgesproken wordt dat de griffie met een voorstel komt 
hoe we de begroting 2025 gaan behandelen. Ook gaat de griffie bij andere gemeenten kijken hoe zij 
de Kadernota/Kaderbrief behandelen en komt met een voorstel terug bij het presidium hoe we dit op 
een andere manier zouden kunnen aanvliegen.  
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4. Terugblik op het gesprek met enkele ambtenaren op 8 juli 2024 
• Op 8 juli is er bij wijze van een pilot een eerste bijeenkomst geweest waarin een aantal raadsleden 

met enkele ambtenaren in gesprek gingen. Het thema was het fysieke domein. Ging het zoals gehoopt 
en willen we hier een vervolg aan geven?  

• De heer van Beek en de heer Pleiter zijn positief. Er was wat spanning merkbaar maar het is zeker voor 
herhaling vatbaar.  

• De heer van Nijkerken wil ook graag een vervolg. Wat hem betreft was het een goede eerste aanzet en 
kunnen we dit bijvoorbeeld twee keer per jaar blijven doen. Voor Winterswijk en de Winterswijkers is 
het belangrijk dat de onderlinge samenwerking goed gaat. Je levert immers samen een product. Je 
moet elkaars werelden begrijpen. We moeten er daarnaast voor waken dat ambtenaren niet steeds 
stukken schrijven waar niets mee gebeurt. Wellicht is het mogelijk om een doorvertaallijstje met 
actiepunten te maken vanuit deze groep met concrete punten die we vervolgens meenemen naar het 
presidium. Het zou ook een soort 360 graden feedback kunnen zijn. Het gaat hierbij niet om de inhoud 
maar om het proces. Hoe kunnen wij het beter doen voor onze inwoners? Wat kunnen wij leren van 
elkaar? Het kan als platform fungeren om met elkaar in een veilige omgeving het gesprek aan te gaan. 
De heer van Nijkerken zou ook graag horen hoe ambtenaren die elders wonen keuzes maken voor 
Winterswijk. Zijn zij voldoende ingevoerd in de Winterswijkse samenleving?  

• Mevrouw Freriks geeft aan dat de betrokken ambtenaren eerst wat gereserveerd waren maar dat zij 
positief terugkijken op het overleg.  

• Om iets te kunnen bereiken met elkaar, moet de samenstelling van de groep mensen niet telkens 
wisselen. Afgesproken is dat een vervolggesprek wordt gepland over het fysieke domein in dezelfde 
samenstelling als 8 juli jl. Andere onderwerpen zouden zowel fysiek, sociaal of 
dienstverlening/bedrijfsvoering kunnen zijn. Deze gesprekken zouden dan in een andere samenstelling 
gevoerd kunnen worden.  
 

5. Ambtenaren in podcasts 
• <NIET OPENBAAR> 

 
 
6. Politiek forum 

• Het richtinggevend politiek forum over het onderwerp ‘ambities en doelen Mobiliteitsprogramma’ op 
5 september 2024 gaat niet door. 

• op 5 september wordt ook een besloten richtinggevende sessie gehouden over het onderwerp 
‘Woningbouwambitie en woningbouwplannen’ (75”). Ondanks dat dit richtinggevend zijn, zijn er geen 
stukken en kan de raad niets voorbereiden. Mevrouw Freriks licht deze bijeenkomst verder toe en 
geeft aan dat voorbereiding niet nodig is.   

• op 19 september 2024 wordt een richtinggevend politiek forum gehouden over de onderwerpen 
‘Kaders visie Sociaal Domein’ en ‘Kaders voor de lokale uitvoering ondersteuning Jeugd en WMO’ (2 x 
1 uur = 2 uur). 

• op 3 oktober 2024 wordt een informerend politiek forum gehouden over het onderwerp ‘Stand van 
zaken bezuinigingen sport’ (1 uur). 

• er is een aanvraag ingediend voor een richtinggevend politiek forum over het onderwerp ‘Beleid 
verlichting in Winterswijk’ (60”). Voorgesteld wordt deze op 3 oktober 2024 te plannen als parallelle 
sessie van het hierboven genoemde onderwerp. Dit is akkoord.  

• er is een aanvraag ingediend voor een richtinggevend politiek forum over het onderwerp ‘Startnotitie 
Omgevingsvisie Kom 2e fase’’ (2,5 à 3 uur). Gevraagd (en voorgesteld) wordt deze te organiseren op 10 
oktober 2024. Deze datum staat op de jaaragenda als “gereserveerd voor werkbezoek”. 
volledigheidshalve zijn alle aanvraagformulieren nogmaals bijgevoegd. Dit is akkoord.  

 
7. Diverse onderwerpen vanuit de griffie 

• voorgesteld wordt in januari 2025 de cursus ‘Politiek Actief’ opnieuw te organiseren. Uitvraag start 
omstreeks eind oktober 2024 / begin november 2024. Dit is akkoord.  
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• zoals in de presidium-app is gemeld zijn voor de raadsdag op 28 september 11 aanmeldingen 
ontvangen. Voorgesteld wordt deze dag te cancelen. Besproken wordt of er een nieuwe datum wordt 
gezocht of dat er geen animo is voor een dergelijke dag. Het blijkt dat de datum voor veel mensen niet 
uitkomt. Besloten wordt om een nieuwe datum te zoeken waarop meer mensen kunnen, bij voorkeur 
nog dit jaar. De fractievoorzitters vragen binnen hun fracties na of een zondag een optie is. Er is geen 
meerderheid voor een tweedaagse. Het zal gaan om één dag of dagdeel, in Winterswijk en gericht op 
het raadswerk.   

• de griffie maakt binnenkort afspraken met de fracties voor een ‘najaarsronde’ langs de fracties. 
 
8. Vergaderschema 2025 

• bijgevoegd is het vergaderschema voor 2025. Uitgangspunt is een raadsvergadering op de laatste 
donderdag van de maand en twee weken eerder een Algemene raadscommissie. Er kan een 
uitzondering gemaakt worden i.v.m. schoolvakanties en/of feestdagen. De vergaderingen van de 
Achterhoekraad zijn ook opgenomen. 

• het vergaderschema kent de volgende discussiepunten: 
- de presidiumvergaderingen zijn (zoals nu het geval is) gepland op de dinsdag ná een 

raadsvergadering. Als het presidium meer focus wil leggen als agendacommissie kan worden 
voorgestelde de presidiumvergadering te plannen op de dinsdag vóór de raadsvergadering. 
Besloten wordt om het presidium net als nu de dinsdag na de raadsvergadering te houden. 
Daarnaast voegen we een presidium toe op 2 september 2025. Dit is de dinsdag na het Volksfeest.  

- in mei 2025 wordt voorgesteld om de raadsvergadering te plannen op donderdag 22 mei 2025 
omdat 29 mei 2025 samenvalt met Hemelvaart. Daardoor zit er tussen de Algemene 
raadscommissie en de raadsvergadering slechts één week. Alternatief zou zijn om de 
raadsvergadering bij wijze van uitzondering te houden op woensdag 28 mei 2025. Besloten wordt 
om het eenmalig op de woensdag te plannen. De raadsvergadering vindt dan plaats op woensdag 
28 mei. Hiermee valt 22 mei vrij. Er is nog geen invulling voor deze datum.  

- in juni 2025 zijn 2 raadsvergaderingen gepland (op dinsdag en donderdag) voor behandeling van 
inhoudelijke onderwerpen en voorstellen uit de planning & control cyclus (jaarstukken 2024, 
bestuursrapportage 2025 en Kaderdocument 2026). De verdeling ertussen wordt nader bekeken. 

- het presidium ná de raadsvergadering van december 2025 wordt in januari 2026 gepland. 
- Besloten wordt om de raadsvergadering van 18 december 2025 te verplaatsen naar 11 december 

2025 en het forum op die datum te laten vervallen.  
- De kleur van de Achterhoekraad is wel opgenomen in het vergaderschema maar de data zijn niet 

terug te zien. De griffie voegt deze data alsnog toe. Opmerking: De data zijn nog niet bekend. Als 
deze data bekend zijn, worden ze toegevoegd aan het vergaderschema.  

- Er vindt discussie plaats over de planning van de raad in december i.v.m. samenvallende 
(kerst)activiteiten. In de conceptplanning 2025 is de raadsvergadering een week vervroegd 
waardoor er twee raadsvergaderingen kort op elkaar zijn gepland. In 2024 staat de 
raadsvergadering wel gepland op de laatste donderdag vóór Kerst. Afgesproken is dat in de 
driehoek gekeken wordt naar de planning voor de decemberraad van 2024. De uitkomst hiervan 
wordt geagendeerd in het presidium van oktober.  

- Met inachtneming van bovengenoemde wijzigingen wordt het vergaderschema 2025 vastgesteld 
en gepubliceerd op internet en intranet.  
 
 

9. Verantwoording fractiebudgetten 2023 
• raadsvoorstel en concept raadsbesluit zijn bijgevoegd. 
• voorgesteld wordt dit agendapunt rechtstreeks te agenderen voor de raad van 26 september 2024. Dit 

is akkoord.  
 
10. Verlenging ontheffing vereiste ingezetenschap wethouder S.G.P. Fleuren 

• raadsvoorstel en concept raadsbesluit zijn bijgevoegd. 
• voorgesteld wordt dit agendapunt rechtstreeks te agenderen voor de raad van 26 september 2024. Dit 

is akkoord.  
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11. Werkbezoeken 
• het werkbezoek aan De Dorpsakker vindt plaats op woensdag 18 september 2024. 
• voorgesteld wordt in 2024 géén werkbezoek aan de Woonplaats te plannen vanwege onvoldoende 

animo. Komt er een overzicht met prestatieafspraken? De griffie gaat dit na.  
• er is een aanvraag ingediend voor een werkbezoek (bij de brandweer) over het onderwerp 

‘Dekkingsplan VNOG’ (1 uur). Voorgesteld wordt deze te organiseren op 3 oktober 2024 ná het politiek 
forum (dus van 21.00 uur tot 22.00 uur). Dit is akkoord.  

• er is een verzoek gekomen om (onder voorbehoud) de data 21 november 2024 en 12 december 2024 
te reserveren voor sessies met de raad met als onderwerp ‘gesprekken in de samenleving’. Nadere 
informatie volgt. Dit is akkoord.  

• het werkbezoek / uitwisseling met de gemeente Bocholt vindt plaats op woensdag 18 december 2024. 
 

12. Conceptagenda’s raadscyclus  
• de agenda van de Algemene raadscommissie van 12 september 2024 is bijgevoegd. De agenda van de 

raadsvergadering van 26 september 2024 wordt samengesteld na de Algemene raadscommissie van 
12 september 2024. Deze wordt aangevuld met de benoeming van Richard Berenschot als tijdelijk 
raadslid namens Morgen, de verantwoording van fractiebudgetten over 2023 en de verlenging 
ontheffing vereiste ingezetenschap wethouder Fleuren. 

 
13. Rondvraag 

• Mevrouw Prinsen: In juni is er een evenement op de markt georganiseerd met grote schermen waarop 
het EK voetbal gekeken kon worden. Hoe is dit tot stand gekomen? De burgemeester licht dit toe. De 
leden van het presidium zijn positief over de organisatie en benadrukken dat dit leuk was voor de 
jeugd.  

• De gemeente Winterswijk heeft sinds kort drie nieuwe domeinmanagers. Zij maken na de raad van 26 
september graag kennis met de raadsleden.  

• Voorgesteld wordt om op 26 september een nieuwe foto van de raad te maken omdat de huidige foto 
verouderd is. Dit is akkoord.  

• De werkgroep burgercheques komt volgende week samen. Een voorstel vanuit de werkgroep 
burgercheques wordt voorgelegd aan het presidium van 3 oktober en geagendeerd voor de extra 
raadsvergadering van 24 oktober 2024.  

14. Sluiting 
 
 
 
 

 

Afsprakenlijst 

Nr. Datum Onderwerp Actie Wie Eind datum 
1. 03 mei 2022 Reglement van Orde Wordt vervolgd na de 

raadsdag en keuze 
vergadermodel 

Griffier Tweede helft 2024 

2. 7 november 
2023 

Uitnodigen VIPS bij 
raadsvergaderingen 

Eerst deelnemers 
Politiek Actief 

Griffier  Najaar 2024 

3. 30 november 
2023 

Besloten sessies Regels voor besloten 
sessies koppelen aan 
update RvO 

Driehoek  Tweede helft 2024 

4. 30 november 
2023 

Besloten sessies Regels voor besloten 
sessies koppelen aan 
update RvO 

Driehoek  Tweede helft 2024 

5. 2 april 2024 Spreekgestoelte De griffie komt terug Griffie Tweede helft 2024 
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bij het presidium met 
een ontwerp 

6. 4 juni 2024 Communicatieplan De griffie komt met 
een concreet plan 
m.b.t. de 
communicatie vanuit 
de raad 

Griffie September/oktober 
2024 

7.      
8.      
9.      
10.      
 


